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Tisztelt Házelnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgy ű lésrő l szóló 2012 . évi XXXVI . törvény
42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat
124 . § (1) bekezdése alapján „Tulajdonképpen mennyibe fog kerülni a 2017 . évi vizes
világbajnokság?"címmel írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani Dr . Seszták Miklósnak a
Nemzeti Fejlesztési Minisztériumot vezető miniszternek .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Magyar Közlöny november 26-i számában megjelent határozat szerint a Kormány újabb összeget, 7, 2
milliárdot adott a jövő évi vizes világbajnokság költségvetési támogatásához . A lebonyolításra szán t
többletforrást a rendkívüli kormányzati intézkedésekre szánt alapból vonták el .

Bizonyára Ön is emlékszik, hogy 2014 .februárjában 8 milliárdos uszodaépítéssel, valamint pár milliárdo s
szervezési költséggel ámították az embereket . Ezt követ ően gyorsan pörögni kezdett a számláló, el őbb
14 milliárdra nőtt a már kormányhatározatba is foglalt uszodaépítés, majd kb . egy év múlva már 49 milliár d
forintról született kormányhatározat . „Az előzetesen tervezett költségek túllépése nélkül, határid ő re, vagy
még a határidő előtt kész lehet a 2017-es budapesti vizes-világbajnokságnak otthont adó Dagál y
Úszóaréna” – mondta Fürjes Balázs, a beruházásért felel ős kormánybiztos . 2015 . júniusában szintén
Fürjes Balázs nyilatkozott úgy, hogy az uszoda 21,4 milliárd forintba fog kerülni, ezen felül az össze s
tervezési költség 1,5 milliárd forint. Az ideiglenes lelátónak, az árvízvédelmi gátnak, a
csatornavédelemnek a költsége, az épület visszaigazításának és a bontások költsége pedig összesen 1 4
milliárd forint lesz . Van egy tartalék keret is, ez 1,8 milliárd forint . Mindez együtt 49 milliárd forint . Néhány
hónap múlva már ez az összeg is változott és hamar felugrott egy megmagyarázhatatlanul magas 62
milliárdos összegre . Fürjes Balázs a Kulturális bizottság elő tt tartott beszámolója után egyértelm űvé tette ,
hogy az elszabaduló költségek megállítására nem tud garanciát vállalni . Ez így is történt, hiszen nem
sokkal később már 90 milliárd fölött jártunk, most pedig a Kormány még 7,2 milliárd forintot adott a vize s
világbajnokságra, így a 100 milliárd forintot súrolja a világbajnokság költségvetése, és ki tudja, mé g
hányszor változhat az összeg .

A Kormány által adott ígéretek sorát Ön is gyarapította, amikor ez év februárjában a 2017-es budapest i
világverseny szervezőbizottságának februári alakuló ülésén úgy nyilatkozott, hogy márciusra elkészül a
jövő évi vizes világbajnokság végleges költségvetése . Itt a hangsúly a végleges jelzőn van, ám úgy látszik



az Önök által elkészített és „véglegesnek” nevezett költségvetés valójában ideiglenes, ezt a rendezvén y
büdzséjének sorozatos változása támasztja alá .

Ismeretes – hiszen ezt Önök is többször elismerték -, hogy a Kormány, de leginkább a miniszterelnök a
jövő évi úszó világbajnokságot tekinti a 2024-es olimpiai játékok megrendezésére irányuló kampány
főelemének . A vizes világbajnokság költségeinek folyamatos és kiszámíthatatlan emelkedése azonba n
joggal vet fel kérdéseket az emberekben .

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiekre tekintettel a következő kérdésekre várom válaszát :

Mi indokolja az újabb 7,2 milliárd forintos támogatás átcsoportosítását a rendkívüli kormányzat i
tartalékból?

Mennyibe fog kerülni a 2017. évi vizes világbajnokság, az Önök végleges költségbecslés e
alapján? Egyáltalán létezik-e költségterv, vagy csak úgy találomra költenek újabb és újab b
milliárdokat? Amennyiben létezik ilyen költségbecslés, akkor legyen szíves azt részemr e
elküldeni .

A mostani számítások alapján már közel 100 milliárd forintot költött a Kormány a sportesemén y
megrendezése . A már ismert beruházásokon és költségeken felül mekkora és milyen kiadásokka l
számolnak még? Garanciát vállal-e, hogy a már most is elképesztően magas költségek nem
növekednek a jövőben egy forinttal sem ?

A költségek között szerepel-e a szóbeszéd szerint grandiózusra tervezett nyitó- és záró
ceremónia költségvetése? Amennyiben igen, az mennyibe fog kerül? Milyen számításokat
készítettek erre vonatkozóan? Amennyiben nem, ennek mi az oka és ezt mikor akarják pótolni ?

Milyen módon, milyen számításokkal, milyen költségvetéssel akar a Kormány olimpiai játékokat
rendezni, ha a vizes világbajnokság költségeit sem tudja pontosan meghatározni? Mit fogna k
akkor mondani, ha egy ezer milliárdos nagyságrend ű és költségvetésű projektnél nőnek
többszörösére a költségek?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2016 . december 6 .

2 ó Szabolcs
-'órszággyű lési képviselő

(Együtt)
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